
Protokół Nr XLIV/2018

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo
odbytej w dniu 26 kwietnia 2018r.

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo

Rozpoczęcie obrad – godz. 1008

Zamknięcie obrad – godz. 1215

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych.
W obradach XLIV Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 14 radnych, według listy
obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.
Nieobecny – radny Zbigniew Czyleko

W posiedzeniu  uczestniczyli  także:  Wójt  Gminy Jan Szewczyk,  Sekretarz Gminy Tomasz
Suchoński, Skarbnik Gminy Marta Chłopek oraz 9 innych zaproszonych osób, według listy
obecności stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Obradom  przewodniczył:  Andrzej  Kaczorkiewicz  –  Przewodniczący  Rady  Gminy
Wierzchowo.

Obrady protokółowała: Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady.

Ad. 1 i 2

Przewodniczący  Rady  Andrzej  Kaczorkiewicz  o  godz.  1008 otworzył  XLIV  Sesję  Rady
Gminy Wierzchowo zwołaną na  podstawie  art.  20 ust.1  ustawy z dnia 8 marca  1990r.  o
samorządzie gminnym oraz § 23 i 24 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i
gości zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji
uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na
podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć.

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad sesji został
przekazany radnym w terminie wskazanym w §24 pkt 4 Statutu Gminy Wierzchowo. Dla
przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przedstawienie porządku obrad sesji.
3. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Gminy Wierzchowo.
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym.
5. Informacja  Przewodniczących  komisji  stałych  Rady  Gminy  z  prac  w  okresie

międzysesyjnym
6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Trybuna obywatelska.
8. Zakres i możliwości remontu i modernizacji  dróg powiatowych i wojewódzkich na

terenie Gminy Wierzchowo.
9. Informacja Wójta Gminy Wierzchowo na temat remontu dróg gminnych.



10. Informacja Wójta Gminy Wierzchowo o przygotowaniach i zaawansowaniu prac nad
realizacją inwestycji zaplanowanych do wykonania w 2018 roku.

11. Podjęcie uchwał:
a. w  sprawie  oddania  w  najem  na  okres  5  lat  lokalu  użytkowego

stanowiącego własność Gminy Wierzchowo – druk nr 239;
b. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej

oraz  zwolnienia  z  obowiązku  oddania  w  dzierżawę  nieruchomości
gruntowej w drodze przetargu  – druk nr 240;

c. w sprawie  odstępstwa od zakazu  spożywania  napojów alkoholowych  w
miejscach publicznych – druk nr 241;

d. w  sprawie  Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wierzchowo – druk
nr 242;

e. w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk nr
243;

f. w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo”   – druk nr
244;

g. w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo”  – druk nr
245;

h. w sprawie  nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo”  – druk nr
246;

i. w sprawie  nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo”  – druk nr
247;

j. w sprawie  nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo”  – druk nr
248;

k. w sprawie  nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo”  – druk nr
249;

l. w sprawie  nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo”  – druk nr
250;

m. w sprawie  nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo”  – druk nr
251;

n. w sprawie  nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk nr
252;

o. w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” –  druk nr
253.

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
13. Komunikaty i sprawy różne.
14. Zamknięcie sesji.

Przewodniczący  Rady Andrzej  Kaczorkiewicz  zwrócił  się  z  pytaniem,  czy  ktoś  z  pośród
Radnych  lub  Wójt  chciałby  wystąpić  z  wnioskiem  o  dokonanie  zmian  w  wyżej
przedstawionym  porządku  obrad  o  inne  istotne  dla  Rady  lub  naszej  społeczności
samorządowej  zagadnienia  bądź  sprawy,  ewentualnie  chciałby  zaproponować  zdjęcie  z
porządku obrad któregoś z tematów?

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad sesji.

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do
realizacji punktu 3.
Ad. 3



Przewodniczący  Rady  Andrzej  Kaczorkiewicz  poinformował,  że  Protokół  
z posiedzenia XLIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 13 kwietnia 2018 roku
został wyłożony do wglądu w biurze Rady. Do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna
uwaga  dotycząca  zawartych  w  nim  zapisów.  Kwestia  wnoszenia  poprawek  i  uwag  do
protokołu uregulowana została w § 43 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie
wpłynęła  żadna  uwaga  dotycząca  zapisów  w  protokole,  Przewodniczący  Rady  uznał
przygotowany protokół za sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie.
Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XLIII sesji Rady Gminy?

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami „za”
przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XLIII
sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń.

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił
do realizacji punktu 4.

Ad. 4

Informacja pisemna Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 3
do nin. protokołu.

Radny Ryszard Borowicz poprosił o bardziej szczegółową informację na temat spotkania w
dniu 6 kwietnia 2018r. , w którym wzięli udział Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy
Tomasz Suchoński, Jerzy Lauersdorf i przedstawiciele Heimatgruppe Virchow z partnerskiej
gminy  Henstedt-Ulzburg  z  Niemiec:  Erwin  Kruger  –  Honorowy  Obywatel  Gminy
Wierzchowo,  Joachim Kruger,  Joachim Beckmann,  Grzegorz  Myć,  którego tematem była
opieka  nad  cmentarzami  ewangelickimi  znajdującymi  się  na  terenie  naszej  gminy,
stwierdzając jednocześnie, że opieką powinny faktycznie zostać objęte wszystkie cmentarze
poniemieckie na terenie naszej gminy. A tak nie jest, pominięty jest cmentarz np. w Będlinie
czy Sośnicy. Radny Ryszard Borowicz zasugerował, by w Sośnicy i innych miejscowościach,
w miarę posiadanych środków finansowych zamontować tablice informacyjne w miejscach
gdzie znajdują się nagrobki poniemieckie.

Wójt  odpowiedział  między  innymi,  że  pomoc  finansowa  przedstawiciela   Heimatgruppe
Virchow Erwina Krugera w zakresie postawienia nowego krzyża ogranicza się na razie tylko
do cmentarza ewangelickiego w Wierzchowie.
Na spotkaniu ustalono, że Erwin Kruger rozezna, na ile będzie mógł sfinansować postawienie
krzyży na pozostałych cmentarzach ewangelickich. Wójt dodał, że opiekę nad cmentarzami
poniemieckimi  sprawują  gminy,  ale  jak  te  zadania  będzie  realizować  Gminny  Zakład
Gospodarki  Komunalnej  w  Wierzchowie,  któremu  przekażemy  tereny  cmentarzy
poniemieckich – będziemy się zastanawiać.

Wobec  braku  dalszej  dyskusji  Przewodniczący  obrad  zamknął  pkt  4  porządku  obrad  i
przystąpił do realizacji punktu 5.

Ad. 5



Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie
informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym.
Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli:

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda.
Protokół Komisji Nr 4/2018 stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu.

2) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata.
Protokół Komisji Nr 4/2018 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu.

3) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Józef Janicki.
Protokół Komisji Nr 4/2018 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu.

4) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz.
Protokół Komisji Nr 4/2018 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu.

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do
realizacji punktu 6.

Ad. 6

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie międzysesyjnym
dwie interpelacje złożył radny Bogusław Pawłowicz:

1. W imieniu mieszkańców posesji  nr 24 przy ulicy Długiej w Wierzchowie zwracam
się  z  prośbą  o  pilne  zabezpieczenie  budynku  (ekranem  lub  osłoną  na  chodniku)
oddzielającym  budynek  od  jezdni.  Takie  osłony  SA  zastosowane  miejscowości
Suliszewo. W/w budynek jest bardzo niski, błoto i kamienie z jezdni SA odrzucane
przez przejeżdżające pojazdy na elewacje i okna tej posesji.

2. W  imieniu  mieszkańców  posesji  nr  27,  nr  29  i  nr  31  przy  ulicy  Lipowej  w
Wierzchowie  zwracam  się  z  prośbą  o  pilne  udrożnienie  studzienek  i  kanalizacji
deszczowej.

Na sesji jedną interpelację złożyła radna Krystyna Rybczyńska-Mróz:

„Do osiedla przy ulicy Długiej – bloki 38-40-40A prowadzą dwie drogi gminne: droga Nr
555/33 – zjazd z drogi powiatowej w kierunku garaży oraz droga Nr 555/84 – zjazd z drogi
powiatowej obok placu zabaw tzw. beto nówka. Stan obu nawierzchni jest fatalny, drogi nie
były remontowane od ponad 20 lat.
W imieniu mieszkańców osiedla zwracam się z prośbą o remont krótszej z dróg, tj, drogi Nr
555/84,  z  której  codziennie  korzystają  nie  tylko  mieszkańcy  w/w bloków (  w  sumie  54
rodziny),  ale także mieszkańcy bloków Nr 36 i  Nr 37. Z tj drogi korzystają także ludzie,
którzy dojeżdżają do obu osiedli. Droga znajduje się w bardzo złym stanie. Płyty, które się na
niej znajdują porozsuwały się, maja ubytki, które wymagają uzupełnienia.
Liczymy na zrozumienie naszej prośby, bo koszty remontu tej nawierzchni nie powinny być
zbyt wysokie.”

Wobec  braku  dalszej  dyskusji  Przewodniczący  Rady  A.Kaczorkiewicz  zamknął  punkt  6
porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 7.



Ad. 7

Sołtys wsi Otrzep Zbigniew Gaczkowski  ponownie wystąpił  z  prośbą do Wójta  o remont
drogi gminnej  w miejscowości Otrzep.

Sołtys wsi Żabin Alina Kunat wystąpiła z prośbą do Wójta o podjęcie działań mających na
celu uprzątnięcie piachu znajdującego się przy krawężnikach drogi powiatowej w Żabinie. 

Radny Józef Janicki zgłosił pilną potrzebę remontu drogi gminnej w Świerczynie w kierunku
P.Trąbińskich.

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz  zamknął
punkt 7 porządku obrad i ogłosił przerwę.
Przerwa: 1050 – 1105

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest
13 radnych i przystąpił do realizacji punktu 8 i 9. Do końca posiedzenia sesji nieobecna radna
Krystyna Rybczyńska-Mróz.

Ad. 8 i 9

Przewodniczący  Andrzej  Kaczorkiewicz  stwierdził  brak  uczestnictwa  zaproszonych  na
posiedzenie sesji Rady Gminy Wierzchowo przedstawicieli Zarządu Dróg Wojewódzkich w
Koszalinie i Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim oraz Starosty Drawskiego.
Odczytał treść przysłanych przez Rejon Dróg Wojewódzkich w Drawsku Pomorskim i Zarząd
Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim informacji:

1. Rejon Dróg Wojewódzkich w Drawsku Pomorskim odpowiadając na pismo z dnia
05.04.2018r.  dotyczące  planów  remontów  i  modernizacji  w  roku  2018  drogi
wojewódzkiej nr 177 informuje, że w bieżącym roku RDW nie przewiduje w/w robót
na drodze wojewódzkiej nr 177. Wykonywane będą tylko bieżące naprawy ubytków
nawierzchni emulsja i grysami lub masa bitumiczną na zimno.
Nadmienia  się,  że  w  oku  2018  została  ujęta  w  planie  budowa  sieci  kanalizacji
deszczowej  wraz  z  przepompownią  w  m.  Sośnica.  Obecnie  przygotowywane  jest
postępowanie  przetargowe  -  informacja  pisemna  stanowi  załącznik  nr  8  do  nin.
protokołu.

2. Zarząd Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim w odpowiedzi na złożone pismo z
dnia 05.04.2018r. Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Wierzchowo informuje,
że w roku 2018 na terenie gminy planowane są następujące zadania inwestycyjne:
wykonanie  projektu  technicznego  pn.  Przebudowa  drogi  powiatowej  nr  1994Z
Wierzchowo  –  Sośnica  na  odcinku  przejścia  przez  Będlino  wraz  z  kanalizacją
deszczową.” Jest to zadanie realizowane wspólnie z Gminą Wierzchowo.
W roku  2018 prowadzone  są  aktualnie  prace  remontowe polegające  na  likwidacji
dużych  ubytków  w  nawierzchni  drogowej  masą  bitumiczną  na  zimno.  W  drugiej
połowie miesiąca kwietnia rozpoczną się prace remontowe polegające na likwidacji
ubytków za pomocą emulsji asfaltowej i grysów. Ponadto miejscami będą usuwane
zakrzaczenia. Nie przewiduje się znaczących robót w zakresie odwodnienia, jedynie
likwidacje miejscowych zastoin wód opadowych.
Ze  względu  na  ograniczone  środki  finansowe  wyznaczone  drzewa  do  wycinki  na
terenie  Gminy Wierzchowo na rok  2018 mogą być  nie  wycięte.  W zależności  od
warunków  pogodowych  sprzyjających  wzrostowi  traw,  w  miesiącu  maju  może



rozpocząć  się  już  koszenie  -  informacja  pisemna  stanowi  załącznik  nr  9  do  nin.
protokołu.

Radny Ryszard Borowicz poinformował, że na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów w
dniu 24 kwietnia 2018r. zgłosił wniosek do Rady Gminy Wierzchowo, aby na najbliższej sesji
został podjęty Apel Rady Gminy Wierzchowo w sprawie modernizacji drogi powiatowej Nr
1994Z  na  odcinku  Wierzchowo  –  Sośnica,  skierowany  do  Rady  Powiatu  Drawskiego,
Zarządu Powiatu Drawskiego i Starosty Drawskiego.  Dodał,  że Komisja  wniosek przyjęła
jednogłośnie ( 6 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących
się”). Odczytał treść Apelu:

Na podstawie § 22 ust. 2 pkt 3 uchwały Nr XX/108/2016 Rady Gminy Wierzchowo 
z dnia 31 maja 2016 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Wierzchowo (Dz. Urz, Woj.
Zachodniopomorskiego  poz.  3121)  Rada  Gminy  Wierzchowo  apeluje  do  Rady  Powiatu
Drawskiego, Zarządu Powiatu Drawskiego oraz Starosty Drawskiego o pilne podjęcie działań
mających  na  celu  opracowania  projektu  technicznego  oraz  dokonania  remontu  drogi
powiatowej Nr 1994Z na odcinku od miejscowości Wierzchowo do miejscowości Sośnica (do
skrzyżowania z drogą wojewódzką Nr 177).
Uzasadnienie:

Droga powiatowa Nr 1994Z między Wierzchowem a Sośnicą jest w bardzo złym,  
a wręcz katastrofalnym stanie  technicznym, dotyczy to zarówno jezdni jak i pobocza. Stan
techniczny  drogi  stwarza  poważne  zagrożenie  dla  jej  użytkowników.  Liczne  ubytki  
w  nawierzchni  powodują,  że  przejazd  tą  drogą  wiąże  się  z  wielokrotną  koniecznością
wjeżdżania w niebezpieczne dziury, szczególnie w porze wieczorowej i nocnej kiedy stają się
one niewidoczne dla kierującego, co naraża pojazdy poruszające się tą drogą na uszkodzenia
kół,  jak  i  elementów  zawieszenia.  Droga  ta  jest  jednym  z  ważniejszych  szlaków
komunikacyjnych w Gminie Wierzchowo. Komunikuje mieszkańców miejscowości Będlino,
Sośnica,  Otrzep,  Świerczyna,  Wielboki,  Króle  (łącznie  ok.  1400  osób)  z  miejscowością
Wierzchowo,  w  której  znajdują  się:  Urząd  Gminy,  jednostki  organizacyjne  tj.  Gminny
Ośrodek Pomocy Społecznej, Gminny Zakład Gospodarki Komunalnej, Szkoła Podstawowa,
Przedszkole, jedyny w gminie ośrodek zdrowia, apteka oraz placówka pocztowa. Droga ta to
również  jedyne  połączenie  dla  mieszkańców  w/w  miejscowości  z  siedzibą  powiatu
drawskiego, sądem rejonowym w Drawsku Pomorskim, szpitalem, prokuraturą. Ponadto jest
szlakiem komunikującym mieszkańców Gminy Wierzchowo z większymi miejscowościami
województwa oraz kraju m.in. Wałcz, Poznań, Bydgoszcz, Warszawa, Łódź, Gdańsk.

Rada  Gminy  Wierzchowo  uważa,  że  tak  istotny  dla  gminy,  ale  również  powiatu  szlak
komunikacyjny nie może znajdować się w tak złym stanie. 

Duże natężenie ruchu na tej drodze, w tym szczególnie pojazdów wielkogabarytowych
powoduje  jej  postępującą  w  zatrważającym  tempie  degradację.  Bez  szybkich  
i  zdecydowanych działań w zakresie remontu tej  drogi w niedługim czasie  dojdzie do jej
całkowitej  dewastacji.  Obecnie  każda próba mijania  się  z pojazdem ciężarowym lub jego
wyprzedzania wiąże się z ryzykiem zjechania na pobocze i poważnym uszkodzeniem auta. 

Biorąc  powyższe  pod  uwagę  oraz  znaczenie  tej  drogi  dla  Gminy  Wierzchowo  
i  Powiatu  Drawskiego  apelujemy  o  potraktowanie  sprawy  w  sposób  pilny,  poważny  
i odpowiedzialny. 



Przewodniczący  Rady  Andrzej  Kaczorkiewicz  zapytał,  kto  z  radnych  jest  za  przyjęciem
odczytanego Apelu.

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 głosami „za”
przy  0  głosach  „przeciwnych”  i  0  głosach  „wstrzymujących  się”  przyjęła  Apel  –  który
stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu.

3. Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński przedstawił informacje na temat remontu dróg
gminnych:
W  zakresie  dróg  gminnych  planuje  się  wykonać  roboty  w  ramach  bieżącej
konserwacji nawierzchni dróg gruntowych i bitumicznych.
W  sytuacji  uzyskania  przez  Gminę  Wierzchowo  dofinansowania  z  Urzędu
Wojewódzkiego  w  ramach  Rządowego  Programu  na  Rzecz  Rozwoju  oraz
Konkurencyjności  Regionów  poprzez  wsparcie  Lokalnej  Infrastruktury  Drogowej
dodatkowo będzie realizowane zadanie polegające na przebudowie drogi gminnej, tj.
ulicy Szkolnej w Wierzchowie. Łączna długość przebudowywanego odcinka to 1571
metrów. Wartość kosztorysowa – 1 524 661,02 zł,  z czego dofinansowanie obejmie
maksymalnie 80% ( 1 219 728,82 zł), wkład własny Gminy wyniesie 304 932,20 zł –
pisemna informacja stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu.

W  czasie  dyskusji  radny  Józef  Janicki  zaproponował  wykonanie  jeszcze  chociaż  dwóch
projektów na remont dróg gminnych.
Na powyższą propozycję Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński odpowiedział, że nie jest na to
odpowiedni  moment.  Projektów  i  wniosków  mamy  złożonych  sporo.  Jeżeli  pozytywnie
zostaną zaopiniowane, będą realizowane, wtedy nie będzie nas stać na generowanie kolejnych
zobowiązań.

Radny  Ryszard  Borowicz  przypomniał,  że  na  posiedzeniu  Komisji  Budżetu  i  Finansów
zwrócił się z prośbą do Wójta Gminy o zorganizowanie spotkania z Kierownikiem Rejonu
Panią Anną Rejman w celu omówienia realizacji kanalizacji deszczowej w Sośnicy. Chodzi o
to, aby po pracach przywrócić teren do pierwotnego stanu.

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz zaapelował,  aby w rozważaniach na
temat  remontu  dróg  gminnych  nie  zapominać  o  drodze  gminnej  w  kierunku  Danowic  i
Dębniewic. Zasugerował podjęcie rozmów z Nadleśnictwem Świerczyna w celu przekazania
tej drogi Nadleśnictwu.

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz  zamknął punkt 8 i 9 porządku obrad i
przystąpił do realizacji pkt 10.

Ad. 10

Informację z przygotowań i zaawansowania inwestycji i remontów zaplanowanych na 2018
rok przedstawił Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński.

W zakresie inwestycji planuje się wykonać:
 budowę sieci  kanalizacji  sanitarnej  dla  miejscowości  Świerczyna i  Będlino wraz z

budową przepompowni ścieków w Otrzepie,



 budowę elektrowni fotowoltaicznej Stacji Uzdatniania Wody Wierzchowo,
 budowę 3 przydomowych oczyszczalni ścieków,
 remont remizy OSP Świerczyna,
 w  bieżącym  miesiącu  złożony  zostanie  wniosek  o  dofinansowanie  zadania

polegającego na modernizacji hydroforni w miejscowości Świerczyna,
 w lutym br. złożono wniosek o dotacje na budowę skoczni do skoku w dal wraz z

doposażeniem hali sportowej w Wierzchowie,
 w marcu bieżącego roku został  złożony wniosek aplikacyjny dla zadania „Budowa

przedszkola w Wierzchowie,
 w marcu bieżącego roku ogłoszono przetarg na realizacje zadania pn. „Budowa boiska

wielofunkcyjnego  w  miejscowości  Świerczyna  wraz  z  ogrodzeniem”,  wpłynęły  3
oferty, trwa uzupełnianie dokumentacji przez oferentów.,

 wstępnie  zlecono  spółce  Energa  Oświetlenie  rozpoczęcie  procedury  realizacji
dobudowy oświetlenia w miejscowościach: Żabinek, Garbowo, Będlino,

 budowa sanitariatów w sali wiejskiej w Sośnicy,
 opracowanie dokumentacji projektowej na remont Sali wiejskiej w Żabinku,
 naprawa dachu na budynku sali wiejskiej w Nowych Laskach i naprawa szamba przy

Sali,
 zakup sanitariatu do sali wiejskiej w Będlinie.

Szczegółowa informacja pisemna stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu.

Wobec  barku dyskusji  Przewodniczący  Rady Andrzej  Kaczorkiewicz   zamknął  punkt  10
porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 11.

Ad. 11

Przewodniczący Rady Andrzej  Kaczorkiewicz  poddał kolejno pod głosowanie następujące
projekty uchwał:

1) Rada  Gminy  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu  sesji  –  13
głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła
uchwałę Nr XLIV/232/2018  w sprawie oddania w najem na okres 5 lat lokalu
użytkowego stanowiącego własność Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik
nr 13 do nin. protokołu.

2) Rada  Gminy  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu  sesji  –  13
głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła
uchwałę  Nr  XLIV/233/2018  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie
nieruchomości  gruntowej  oraz  zwolnienie  z  obowiązku  oddania  w  dzierżawę
nieruchomości gruntowej w drodze przetargu – która stanowi załącznik nr 14 do
nin. protokołu.

3) Rada  Gminy  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu  sesji  –  13
głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła
uchwałę  Nr  XLIV/234/2018  w  sprawie  odstępstwa  od  zakazu  spożywania



napojów alkoholowych w miejscach publicznych – która stanowi załącznik nr 15 do
nin. protokołu.

4) Rada  Gminy  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu  sesji  –  13
głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła
uchwałę  Nr  XLIV/235/2018  w  sprawie  Programu  opieki  nad  zwierzętami
bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  terenie  Gminy
Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu.

5) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 6 głosami
„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 6 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę
Nr  XLIV/236/2018  w  sprawie  nadania  tytułu  „Zasłużony  dla  Gminy
Wierzchowo” – która stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu, jeden radny nie brał
udziału w głosowaniu,

6) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 9 głosami
„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 3 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę
Nr  XLIV/237/2018  w  sprawie  nadania  tytułu  „Zasłużony  dla  Gminy
Wierzchowo” – która stanowi załącznik nr 18 do nin. protokołu, jeden radny nie brał
udziału w głosowaniu,

7) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 4 głosami
„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 8 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę
Nr  XLIV/238/2018  w  sprawie  nadania  tytułu  „Zasłużony  dla  Gminy
Wierzchowo” – która stanowi załącznik nr 19 do nin. protokołu, jeden radny nie brał
udziału w głosowaniu,

8) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 1 głosem
„za”  przy  0  głosach  „przeciwnych”  i  11  głosach  „wstrzymujących  się”  podjęła
uchwałę  Nr  XLIV/239/2018  w sprawie  nadania  tytułu  „Zasłużony  dla  Gminy
Wierzchowo” – która stanowi załącznik nr 20 do nin. protokołu, jeden radny nie brał
udziału w głosowaniu,

9) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 9 głosami
„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 3 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę
Nr  XLIV/240/2018  w  sprawie  nadania  tytułu  „Zasłużony  dla  Gminy
Wierzchowo” – która stanowi załącznik nr 21 do nin. protokołu, jeden radny nie brał
udziału w głosowaniu,



10) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 7 głosami
„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 5 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę
Nr  XLIV/241/2018  w  sprawie  nadania  tytułu  „Zasłużony  dla  Gminy
Wierzchowo” – która stanowi załącznik nr 22 do nin. protokołu, jeden radny nie brał
udziału w głosowaniu,

11) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 8 głosami
„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 4 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę
Nr  XLIV/242/2018  w  sprawie  nadania  tytułu  „Zasłużony  dla  Gminy
Wierzchowo” – która stanowi załącznik nr 23 do nin. protokołu, jeden radny nie brał
udziału w głosowaniu,

12) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 8 głosami
„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 4 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę
Nr  XLIV/243/2018  w  sprawie  nadania  tytułu  „Zasłużony  dla  Gminy
Wierzchowo” – która stanowi załącznik nr 24 do nin. protokołu, jeden radny nie brał
udziału w głosowaniu,

13) Rada  Gminy  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu  sesji  –11
głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła
uchwałę  Nr  XLIV/244/2018  w sprawie  nadania  tytułu  „Zasłużony  dla  Gminy
Wierzchowo” – która stanowi załącznik nr 25 do nin. protokołu, jeden radny nie brał
udziału w głosowaniu,

14) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 3 głosami
„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 9 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę
Nr  XLIV/245/2018  w  sprawie  nadania  tytułu  „Zasłużony  dla  Gminy
Wierzchowo” – która stanowi załącznik nr 26 do nin. protokołu, jeden radny nie brał
udziału w głosowaniu,

15) Rada  Gminy  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu  sesji  –  11
głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła
uchwałę  Nr  XLIV/246/2018  w sprawie  nadania  tytułu  „Zasłużony  dla  Gminy
Wierzchowo” – która stanowi załącznik nr 27 do nin. protokołu, jeden radny nie brał
udziału w głosowaniu.

Przewodniczący Rady zamknął punkt 11 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 12.

Ad. 12



Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść odpowiedzi, które wpłynęły do
biura Rady Gminy na interpelacje zgłoszone przez radnych na poprzednich sesjach:
1.  Odpowiadając  na  interpelację  radnego  Wiktora  Majdy,  złożoną  na  sesji  w  dniu
28.03.2018r.  dotyczącą  ustawienia  lustra  drogowego w miejscowości  Osiek Drawski  przy
wyjeździe z posesji nr 49B, Zarząd Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim informuje, że
lustro zostanie zakupione i ustawione do dnia 31.05.2018r.

2.Odpowiedź  Wójta  Gminy  Wierzchowo  –  odpowiadając  na  interpelację  złożoną  w  dniu
21.03.2018r. przez radnego Macieja Słomkę dotyczącą wyasygnowania środków finansowych
na odnowienie strażnicy OSP w Świerczynie informuję, że zostały podjęte działania mające
na celu przeprowadzenie niezbędnego remontu strażnicy.
Niemniej jednak chciałbym zauważyć, że w zapotrzebowaniu finansowym złożonym w dniu
13.10.2017r.  przez  OSP  Świerczyna  do  budżetu  Gminy  Wierzchowo  na  rok  2018  nie
wspomniano o zabezpieczeniu  środków finansowych na remont  strażnicy,  a  przecież  stan
techniczny strażnicy nie uległ pogorszeniu w ciągu tak krótkiego czasu.

3.Odpowiedź Wójta Gminy Wierzchowo – odpowiadając na interpelację  radnej Genowefy
Rosochowatej dotycząca budowy oświetlenia drogowego na drodze powiatowej w Żabinie na
odcinku od zabudowań P.J.Sendrowica do sklepu P.J.Ambroziaka informuję, że w budżecie
gminy na bieżący rok nie zostały zaplanowane środki finansowe na w/w inwestycję. Jednak w
związku z Pani zapytaniem zwrócimy się do Spółki Energa Oświetlenie o określenie kosztów
budowy oświetlenia  we wnioskowanym miejscu,  aby ewentualnie  rozważyć tę  inwestycję
podczas konstruowania budżetu na kolejny rok.

Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński w sprawie zgłoszonych przez sołtysów spraw w pkt 7
porządku obrad odpowiedział:
- remonty dróg gminnych rozpoczniemy w maju br. i  wtedy poczynimy starania załatania
dziury w miejscowości Otrzep,
- będziemy rozmawiać z Zarządem Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim w sprawie
zebrania piachu przy krawężnikach,
W  sprawie  pozostałych  remontów  dróg  gminnych  odbędzie  się  spotkanie  z  Komisją
Rolnictwa Rady Gminy.

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz zamknął pkt 12
porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 13.

Ad. 13

W związku z brakiem dyskusji Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz  zamknął pkt
13 porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 14.

Ad. 14

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Gminy  Andrzej
Kaczorkiewicz o godz. 1215 zamknął obrady XLIV sesji Rady Gminy Wierzchowo.

Na tym protokół zakończono.



Przewodniczący Rady

Andrzej Kaczorkiewicz

Podpis protokolanta:

……………………

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji.


